

**No. 43345. Multilateral**

INTERNATIONAL TREATY ON PLANT GENETIC RESOURCES FOR FOOD AND AGRICULTURE. ROME, 3 NOVEMBER 2001 [*United Nations, Treaty Series, vol. 2400, I-43345.*]

ACCESSION (WITH DECLARATION)

**Japan**

*Deposit of instrument with the Director-General of the Food and Agriculture Organization of the United Nations: 30 July 2013*

*Date of effect: 28 October 2013*

*Registration with the Secretariat of the United Nations: Food and Agriculture Organization of the United Nations, 7 November 2013*

*Declaration:*

**N° 43345. Multilatéral**

TRAITÉ INTERNATIONAL SUR LES RESSOURCES PHYTOGÉNÉTIQUES POUR L'ALIMENTATION ET L'AGRICULTURE. ROME, 3 NOVEMBRE 2001 [*Nations Unies, Recueil des Traités, vol. 2400, I-43345.*]

ADHÉSION (AVEC DÉCLARATION)

**Japon**

*Dépôt de l'instrument auprès du Directeur général de l'Organisation des Nations Unies pour l'alimentation et l'agriculture : 30 juillet 2013*

*Date de prise d'effet : 28 octobre 2013*

*Enregistrement auprès du Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies : Organisation des Nations Unies pour l'alimentation et l'agriculture, 7 novembre 2013*

*Déclaration :*

[ ENGLISH TEXT – TEXTE ANGLAIS ]

The Government of Japan declares that Article 12.3(d) of the International Treaty on Plant Genetic Resources for Food and Agriculture be interpreted as recognising that plant genetic resources for food and agriculture or their genetic parts or components which have undergone innovation may be the subject of intellectual property rights provided that the criteria relating to such rights are met.

[TRANSLATION – TRADUCTION]

Le Gouvernement japonais interprète l'alinéa d) du paragraphe 3 de l'article 12 du Traité international sur les ressources phylogénétiques pour l'alimentation et l'agriculture comme reconnaissant que les ressources phylogénétiques pour l'alimentation et l'agriculture ou leurs parties ou composantes génétiques ayant été sujet d'innovations peuvent faire l'objet de droits de propriété intellectuelle pour autant que le critère relatif à de tels droits soit satisfait.